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Milí spoluobčané,
hrdí Želechovjané!

Uplynuly sice už téměř dva měsí-
ce od „našich“ oslav významného 
výročí obce, spolku hasičů a Soko-
la, ale snad mi prominete, když si 
dovolím ještě stručný návrat k nim.

Celou akci téměř půl roku při-
pravovala skupina zapálených lidí 
– členů nejen všech tří oslavujících 
celků, ale i paseckých hasičů, kte-
ří zejména v závěrečné fázi oslav 
– při samotném konání - velmi po-
mohli ke zdárnému průběhu celé 
akce. Také zástupce základní ško-
ly se aktivně zapojil po celou dobu 
příprav a rovněž v den jejího vyvr-
cholení.

Byli jsme též velmi mile překva-
peni ochotou a zájmem celé řady 
dobrovolných pomocníků, které 
jsme oslovili, a kteří nám pomáha-
li při zajištění kulturního vystoupe-
ní našich dětí, při tvorbě a instalaci 
historické výstavy, jako pořadatelé 
a prodávající při jejím konání (a to i 
po prodlouženou dobu jejího trvá-
ní), jako fotografové celé akce, po-
řadatelská služba u vstupu do are-
álu, při technické přípravě hřiště a 
stánků, pódia u budovy úřadu i při 
velmi náročném celodenním prů-
běžném úklidu sokolského areá-
lu. Velký kus práce odvedli členo-
vé slavících spolků i zaměstnanci 
obecního úřadu,  tito zcela jistě nad 
rámec pracovních povinností.

K důstojnému charakteru celé-
ho dne výrazně přispěl i slavnost-
ní obřad žehnání praporů v kostele  
sv. Petra a Pavla.  Na přípravě této 
části oslav se velmi aktivně a se za-
nícením podílel p. farář.

Pro nás, vedení obce, je velmi po-
vzbudivé vědět, že je v Želechovi-
cích vždy dost lidí ochotných přilo-
žit ruku k dílu!

Všem Vám, milí spolupracovníci, 
děkuji za hodiny a hodiny stráve-
né při přípravě i realizaci Oslav, za 
předané zkušenosti, skvělé nápa-
dy, skutečný zájem o věc. Myslím, 
že nebudu přehánět, když si dovo-
lím konstatovat, že právě tento pří-
stup Vás všech se v konečném dů-
sledku projevil v samotném průbě-
hu dne „D“.

V jednom z písemných ohlasů, 
který jsme obdrželi, jistý nám známý 
spoluobčan konstatuje mj., že dne 
(Dne) 25. 6. 2011 byl opět hrdým 
občanem Želechovic nad Dřevnicí. 
Doufám, že se na mne autor nebu-
de zlobit za použití jeho citace, ale 
tato věta vystihuje pocit nejen můj, 
ale doufám, že většiny z vás. 

Věřím, že i v budoucnu Vám, milí 
spoluobčané, dáme další  a další 
důvody k hrdosti na svou obec.

JUDr. Pavla Paprčková,
místostarostka
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zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí, 
v souladu s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 
Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů

1. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
zprávu o činnosti obecního úřadu od 3. veřej-
ného zastupitelstva.

2. Zastupitelstvo obce v souladu s § 84 
odst. 2 písmeno k) Zákona o obcích určilo vý-
kon funkce starosty obce od 1. 9. 2011 jako 
funkci neuvolněnou.

3. Zastupitelstvo obce schválilo podepsá-
ní Smlouvy o poskytnutí dotace se Zlínským 
krajem a Ministerstvem zemědělství na akci 
- Vodovod Paseky.

4. Zastupitelstvo obce schvílilo vyčlenění 
finančních prostředků na financování akce - 
Vodovod Paseky a to ve výši 1 400 000 Kč za 
předpokladu získání dotace.

5. Zastupitelstvo obce schválilo vyčlenění 
finančních prostředků na financování akce - 
Vodovod Paseky za předpokladu nezískání 
dotace a to ve výši 2 800 000 Kč.

6. Zastupitelstvo obce souhlasilo s pro-
vedením výběrového řízení na akci - Vodo-
vod Paseky, jmenovalo komisi pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek ve složení Mi-
chal Špendlík, Stanislav Pištěk, Václav Gar-
gulák, Luděk Vajdák, Norbert Pelc a náhrad-
níci Rostislav Hanzlík, Pavla Paprčková a po-
věřilo starostu obce podpisem smlouvy o dílo 
s vybraným uchazečem.

7. Zastupitelstvo obce souhlasilo s pro-
věřením navrhovaných rozvojových ploch 
pro bydlení, bude zkontrolován soulad s po-
žadavky obce (požadavky obce a občanů) 
uplatněné k návrhu zadání územního plánu 
a budou prověřeny plochy komerční, územ-
ní systém ekologické stability, plochy tělo-
výchovy a sportu, plochy výroby jako území 
přestavby, prověří se rozsah ploch vymeze-
ných u stávajících ploch specifického bydle-
ní - Paseky a dle rozsahu koridoru pro komu-
nikaci pravobřežní a pro železnici bude zvá-
žena možnost vymezit území dotčené kori-
dory - stávající plochy pro bydlení na plochy 
smíšené. Přílohou tohoto usnesení je seznam 
ploch, Příloha 3a, které byly projednány s po-
řizovatelem.

8. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním parcely č. 1529 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

9. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2106/1, 2106/2 a 2107 
k.  ú.  Želechovice nad Dřevnicí jako plochy 
pro bydlení do návrhu územního plánu.

10. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 1314/2 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení  do 
návrhu územního plánu.

11. Zastupitelstvo obce nesouhlasí se za-
pracováním parcel č. 1312/13, 1313/1, 
1376/1, 1377, 1323/2 a 1366/2  k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení 
do návrhu územního plánu.

12. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 1354/1 k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí  jako  plochy pro bydlení do 
návrhu územního plánu.

13. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2221/18 a části parcely 
č. 2221/19 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako 
ploch pro bydlení do návrhu územního plánu.

14. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2646/1 a 2646/2 k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí jako ploch pro byd-
lení do návrhu územního plánu a doporučilo 
prověřit návrhem územního plánu.

15. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním ploch parcelní číslo 2333/3, 
2337/8, 2333/9 a 2333/7 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení v návrhu 
územního plánu.

16. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním části pozemku parcelní číslo 
191/2 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plo-
chy pro bydlení  v návrhu územního plánu.

17. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
žádost paní Antonie Kolářové – s ohledem na 
skutečnost, že již není vlastníkem předmětné-
ho pozemku. 

18. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se zapra-
cováním pozemků parcelní číslo 1643/1, 1642/1 
a 1644/1 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plo-
chy pro bydlení  do návrhu územního plánu.

19. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracování parcely č. 2699/9 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí  jako plochy pro bydlení v návr-
hu územního plánu, podmíněné návrhem za-
stavovací studie.

20. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 2053/3 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do 
návrhu územního plánu.

21. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se zapra-
cováním pozemků parcel číslo 2610/2, 2610/3 a 
2612/2 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí do návrhu 
územního plánu jako plochy pro bydlení.

22. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 1392/2 a 1393/2 k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí jako ploch pro byd-
lení do návrhu územního plánu s požadavkem 
prověřit návrhem územního plánu.

23. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním plochy p.č. 851 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu ostatní, manipulační 
do návrhu územního plánu.

24. Zastupitelstvo obce stáhlo bod 6.17. 
z programu jednání, bude projednáno až po 
prověření účelu využití území návrhem územ-
ního plánu.

25. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním pozemku parcelní číslo 1603/6, 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy pro 
bydlení v návrhu územního plánu.

26. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním pozemku parcelní č. 1677 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy pro 
bydlení v návrhu územního plánu.

27. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním  pozemku  p.č.  345/1 k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení  
v návrhu územního plánu.

28. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 1354/2, 1362/2 a 1361/1 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí  jako plochy 
pro bydlení do návrhu územního plánu. 

29. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 258 a 259  k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení 
do návrhu územního plánu.

30. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 345/7 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

31. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2689/2, 2691/2, 180/3, 
181/3, 182/2, 2237/19 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí jako ploch pro bydlení v návrhu 
územního plánu.

32. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním parcel č. 2103/10, 2103/5, 
2103/7, 2103/1, 2080/6, 2081/7, 2082/9  k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí jako ploch pro byd-
lení, respektive ploch pro rekreaci v návrhu 
územního plánu.

33. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním horní části pozemku p.č. 1757/12 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy 
pro bydlení v návrhu územního plánu pro je-
den RD.

34. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním horní části pozemků 2224/4, 2224/3 a 
2224/1 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plo-
chy pro bydlení v návrhu územního plánu.

35. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2124 a 2125/3 k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení 
do návrhu územního plánu.

36. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 345/6 a 356 k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení 
do návrhu územního plánu.

37. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 2155/2 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do 
územního plánu.

38. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním parcel č.  1762/2, 1757/11, 
1662/53 a 1614/4 k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí jako ploch pro bydlení do návrhu územ-
ního plánu.

39. Zastupitelstvo obce souhlasí se zapra-
cováním parcely č. 2053/7  k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení v návrhu 
územního plánu.

40. Zastupitelstvo obce nesouhlasí se za-
pracováním parcel č. 2053/8 a 2053/9   k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí jako ploch pro byd-
lení v návrhu územního plánu.

41. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 
žádost paní Martiny Smilkové, která je řešena 
v usnesení k bodu 6.62. 

výpis usnesení z 5. veřejného  zastupitelstva obce 
konaného dne 29. 6. 2011
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42. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 2264/1 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do 
návrhu územního plánu.

43. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním části parcely č. 2333/1  k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí jako plochy pro bydle-
ní do návrhu územního plánu.

44. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č. 1815/2 a 1811 k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení 
do návrhu územního plánu.

45. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním pozemku parcelní č. 1642/4 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy pro 
bydlení do návrhu územního plánu.

46. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním části parcel č. 1799/1 a 1801/1 k. ú 
Želechovice nad Dřevnicí jako ploch pro bydle-
ní, resp. smíšených – bydlení a drobná výroba.

47. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo  se za-
pracováním parcel č. 2114/2 a 2053/2 k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí  jako ploch pro byd-
lení do návrhu územního plánu.

48. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcely č. 223/8 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

49. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním pozemku parcely č. 2451/1 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochu pro 
bydlení v návrhu územního plánu.

50. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním parcel č. 1265/3, 1265/14 a 
1265/2 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako 
plochy stavební a požaduje využití jako plo-
chy zemědělské v návrhu územního plánu.

51. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním parcely č. 2699/11 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení podložené 
zastavovací studií do návrhu územního plánu.

52. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely 2445/10 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

53. Zastupitelstvo obce stáhlo bod 6.44. 
z programu – vzhledem k duplicitnímu projed-
nání v bodě 6.13.

54. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním parcel č.  1180/1 a 1182/1 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy pro 
bydlení do návrhu územního plánu. 

55. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracování parcely č. 2243/17  k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako plochu  pro bydlení do 
návrhu územního plánu.

56. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním parcely č. 2699/12  k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení, pod-
ložené zastavovací studií do návrhu územního 
plánu.

57. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním části parcely č. 2169/5 k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení 
do návrhu územního plánu, podložené zasta-
vovací studií do návrhu územního plánu.

58. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 255 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

59. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely č. 256 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako ploch pro bydlení do návrhu 
územního plánu.

60. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zapra-
cováním vč. prověření návrhem parcel č. 993/1 
a 996/1   k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako 
ploch pro bydlení do návrhu územního plánu.

61. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 2662/7, 2662/8, 2662/9 
a 2662/10 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako 
ploch ke komerčnímu využití, resp. výstavbě  
a požaduje jejich využití jako plochy sídelní 
zeleně v návrhu územního plánu.

62. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcely č. 2662/11 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí jako návrhové plochy ke ko-
merčnímu využití v návrhu územního plánu.

63. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcely 154/1  k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

64. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracováním parcel č. 398/3, 398/2 a 421/4 
k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako plochy pro 
bydlení do návrhu územního plánu.

65. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním plochy č. 1291/1 k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí jako plochy komerčního vyu-
žití do návrhu územního plánu.

66. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se 
zapracováním parcel č.  1299/4, 1299/10 a 
1299/11 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí jako 
plochy výroby a skladování do návrhu územ-
ního plánu a požádalo využití jako plochy ze-
mědělské v návrhu územního plánu.

67. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracování parcely č. 182/1 k.ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení do návr-
hu územního plánu, navrhlo prověřit návrhem 
územního plánu.

68. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcely č. 223/9 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu pro bydlení do návr-
hu územního plánu, navrhlo prověřit návrhem 
územního plánu.

69. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracování parcely č. 2631/2 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochu pro bydlení do návr-
hu územního plánu.

70. Zastupitelstvo obce nesouhlasilo se za-
pracování parcely č. 2372/2 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí jako plochy pro bydlení  do návr-
hu územního plánu.

71. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č.  2647/1 a 2644  k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí jako plochy zeměděl-
ské  do návrhu územního plánu.

72. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním parcel č.  1642/3 a 1642/1   k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí jako plochy země-
dělské  do návrhu územního plánu.

73. Zastupitelstvo obce souhlasilo se zmenše-
ním vyznačených ploch smíšených obytných ves-
nických označené SO.3 a rekreačních podle před-
loženého konceptu územního plánu místní čás-
ti Želechovice, zpracovaného Urbanistickým stře-
diskem Brno pro lokalitu Paseky včetně zapraco-
vání bodů dle výše uvedených usnesení. Výsledek 
toho usnesení se vztahuje i na body 6.64. až 6.73.

74. Zastupitelstvo obce souhlasilo se za-
pracováním pozemku parcelní číslo 223/1  
k.  ú. Želechovice nad Dřevnicí  jako plochy 
pro bydlení do návrhu územního plánu obce.

75. Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 
Dodatku k dohodě o společném zástupci na 
valných hromadách DSZO.

76. Zastupitelstvo obce schválilo provede-
ní kamerového průzkumu v rozsahu dle urče-
ní projektanta dané akce včetně  provedení 
výběrového řízení na dodavatele těchto pra-
cí a pověřilo starostu obce podpisem smlou-
vy o dílo s vybraným uchazečem.

77. Zastupitelstvo obce schválilo vybrané-
ho dodavatele na základě výběrového říze-
ní na veřejnou zakázku malého rozsahu s ná-
zvem „Namaluj dětské hřiště“ a pověřilo sta-
rostu obce podpisem smlouvy o dílo s vybra-
ným uchazečem - firmou TR Antoš, sídlem Na 
Perchtě 1631, Turnov, IČO 481 525 87.

78. Zastupitelstvo obce schválio výpůjčku 
části pozemku p. č. 46/1 o výměře cca 20 m2 
na dobu určitou do 31. 10. 2011 za účelem 
umístění stánku pro prodej zmrzliny a cukro-
vinek. Ve stánku nesmí být prodáván alkohol, 
v případě porušení bude výpůjčka okamžitě 
ukončena.

79. Zastupitelstvo obce souhlasilo se sníže-
ním ceny za pozemek p.č. 2137/1  k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí o výměře 131 m2, ostat-
ní plocha, ostatní komunikace na 50 Kč /m2. 
Tímto usnesením se ruší cena odsouhlasená 
usnesením č. 16. 5. ze dne 23. 3. 2011. 

80. Zastupitelstvo obce schválilo záměr vy-
budovat vodovodní řád v ulici Nad Školou za 
rodinný dům manželů Večeřových k budou-
cím rozvojovým lokalitám obce nad školou,   
za předpokladu finanční spoluúčasti manže-
lů Večeřových v takové výši, která odpovídá 
nákladům na vybudování vodovodní přípojky 
v délce cca 70 m.

81. Zastupitelstvo obce souhlasilo s navr-
ženým projektem RD stavebníků M. Červe-
ný a  S. Húšťová zpracovaného dle pokynů 
Ing. Arch. P. Zámečníka a souhlasilo s dopo-
jením RD na inženýrské sítě a s uzavřením pří-
slušných smluv, včetně smlouvy o provedení 
stavby na cizím pozemku.

82. Zastupitelstvo obce projednalo a vzalo 
na vědomí žádost paní Smilkové ze dne 16. 6. 
2011 a pověřilo starostu obce k dalšímu jed-
nání s žadatelkou, která by měla upřesnit svo-
je požadavky.

83. Zastupitelstvo obce souhlasilo s podá-
ním žádosti ZUŠ Morava o navýšení stávají-
cí kapacity žáků, a to z důvodu prokazatelné-
ho převisu poptávky – zájmu žáků o návštěvu 
tohoto zařízení nad stávající kapacitou školy.

84. Zastupitelstvo obce schválilo odsou-
hlasení pořízení územní studie pro želecho-
vické Paseky podle §30 stavebního zákona 
č. 183/2006 Sb.

85. Zastupitelstvo obce schválilo vybudo-
vání dvou úseků chodníku Výpusta - žel. Pa-
seky z vlastních zdrojů – první úsek od od-
bočky ke Střelnici po most přes potok Mile-
nov včetně provedení výběru dodavatele pro 
tuto akci v návaznosti na výstavbu vodovodu 
Paseky – Maršovy a provedení druhého úseku 
výstavby chodníku v úseku od bývalého ZD 
po RD čp. 342.
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 výpis usnesení z 5. zasedání rady obce 
konaného dne 20. 7. 2011

rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v soula-
du s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. 
o obcích ve znění pozdějších předpisů

1. Rada obce projednala žádost pana Vác-
lavíka o souhlas se stavbou SO 04 na pozem-
ku p. č. 2053/19, k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí – Hospodářský objekt pro dodatečné sta-
vební povolení a nesouhlasí s dodatečným 
povolením stavby.

2. Rada obce doporučila zastupitelstvu 
schválit žádost o směnu či odprodej části po-
zemků p. č. 2129, p. č. 2053/17 k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí, na níž je umístěna stavba 
garáže. Geometrický plán jako podklad pro 
směnu či prodej pozemků zpracuje žadatel na 
své náklady.

3. Rada obce projednala žádost pana Vác-
lavíka o vyjádření k rekonstrukci příjezdové 
cesty na pozemku p. č. 2129, k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí a nesouhlasí s jejím vybudo-
váním. Obec nemá zájem na vybudování této 
komunikace.

4. Rada obce projednala žádost pana Kudrny 
a souhlasí s vynětím pozemku p. č. 2053/17, ozn. 
d) o výměře 1 m2 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí 
ze zemědělského půdního fondu.

5. Rada obce projednala žádost pana Ku-
drny a požaduje, aby žadatel upřesnil záměr, 
zda se bude jednat o pronájem nebo výpůjč-
ku pozemku p. č. 2053/18 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, kterou musí schválit zastupitel-
stvo obce.

6. Rada obce projednala žádost pana Kudrny 
o vyjádření ke změně umístění SO 03 rod. Domu 
na pozemku p. č. 2053/7, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí a s žádostí souhlasí a zároveň požadu-
je předložení stavební dokumentace ke stavbě 
SO 03 – Rodinný dům ve stupni projektové do-
kumentace pro stavební povolení k vyjádření ing. 
arch. Petru Zámečníkovi.

7. Rada obce zaujme stanovisko k vybudo-
vanému oplocení až po majetkoprávním vy-
pořádání pozemku p.č. 2129, k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí.

8. Rada obce projednala žádost pana Vác-
lavíka o vyjádření k projektu  - Pergola na po-
zemku p. č. 2140/3 a 2137/3 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí u hospodářského stavení a s na-
vrženým projektem souhlasila.

9. Rada obce projednala žádost o posunu-
tí hranice zastavěného území na p. č. 2053/8 
a p. č. 2053/9 k. ú. Želechovice nad Dřevni-
cí. Nejedná se o kompetenci rady obce, ný-
brž o působnost zastupitelstva. Zastupitelstvo 
obce tyto pozemky dne 15. 12. 2010 usnese-
ním č. 15.6.2. neschválilo pro výstavbu. 

Posunutí hranice zastavěného území resp. 
schválení pozemku k zastavění vzhledem 
k  sousedství se zastavěným územím u po-
zemku p. č. 2053/19, k. ú. Želechovice nad 
Dřevníc je nutno předložit k rozhodnutí zastu-
pitelstvu obce jako jedinému kompetentnímu 
orgánu obce.

10. Rada obce projednala žádost pana 
Václavíka o vyjádření k rekonstrukci objektu 

na pozemku p. č. 2136 k. ú Želechovice nad 
Dřevnicí, požaduje doložení stavební doku-
mentace ve stupni PDDUR a souhlasí s re-
konstrukcí za předpokladu, že tato proběhne 
ve stávajícím půdorysu stavby.

11. Rada obce projednala žádost pana Coci-
ancicha a nesouhlasila s vybudováním parkova-
cí a manipulační plochy a opěrné zdi na pozem-
ku p. č. 2120, které sousedí s pozemkem obce 
p. č. 2125/1 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, 
neboť se neslučuje s charakterem Pasek, který 
má obec zájem uchovat.

12. Rada obce projednala další postup ve 
věci převodu komplexu nemovitostí TJ Sokol 
Želechovice nad Dřevnicí na obec a zároveň 
určila jako své zástupce na další projednávání 
v této věci M. Špendlíka a H. Svobodovou.

13. Rada obce neschválila nabídku od fir-
my PATRIOT na úpravu intervalů pro chod-
ce na světelné křižovatce sil. I/49 a III/4913 
a III/49020 v obci Želechovice nad Dřevnicí.

14. Rada obce schválila na základě doporu-
čení hodnotící komise v souladu s ustanove-
ním § 81 odst. 1 zákona č. 137/2006 Sb., o vý-
běru nejvhodnější nabídky hodnocené dle zá-
kladního hodnotícího kritéria – nejnižší nabíd-
kové ceny zadané dle § 18 odst. 3 zákona č. 
137/2006 Sb (VZ malého rozsahu) na veřejnou 
zakázku na stavební práce „Obnova povodňo-
vých škod v Želechovicích - Z 92 - Most Pase-
ky pod Eposem“ jako dodavatele této akce fir-
mu SWIETELSKY stavební s.r.o., záv. Doprav-
ní stavby MORAVA, oblast Zlín, IČO 48035599.

15. Rada obce souhlasila s poskytnutím fi-
nančního příspěvku Středisku rané péče EDUCO 
Zlín o. s. ve výši 5 000 Kč pro rok 2011.

16. Rada obce projednala žádost Matice 
svatohostýnské a nesouhlasila s poskytnu-
tím finančního příspěvku tomuto občanské-
mu sdružení.

17. Rada obce rozhodla, že nevyužije na-
bídku www.uspornaobec.cz, starosta obce 
osloví specializovanou firmu, která provede 
odborné posouzení stavu VO a navrhne mož-
né úspory a doplnění sloupů VO.

18. Rada obce projednala nabídku od firmy 
HENELIT na nátěr sloupů veřejného osvětlení 
a pověřila starostu obce, aby před konečným 
rozhodnutím doplnil podklady o cenu za pro-
nájem  plošiny.

19. Rada obce schválila záměr opravit 
chodník na evangelickém hřbitově v letošním 
roce 2011 z vlastních prostředků obce.

20. Rada obce schválila záměr vybudovat 
zastávku MHD ve středu obce ve směru od 
školy.

21. Rada obce projednala možnost nákupu 
nového vozidla pro komunální použití od firmy 
AGRO Smetana Vizovice a doporučila zastu-
pitelstvu obce jeho zakoupení.

22. Rada obce vzala na vědomí informaci 
starosty o možnosti zhodnocení volných fi-
nančních prostředků obce u ZUNO Bank.

23. Rada obce projednala podněty a stíž-
nosti přijaté v období od 4. schůze Rady obce.

stručně
oprava havarijního sta-
vu střechy mateřské 
školy

Zlínský kraj se zavázal poskytnout pod-
poru obci Želechovice nad Dřevnicí na 
realizaci projektu nazvaného Oprava ha-
varijního stavu střechy budovy mateřské 
školy, evidovaného pod registračním čís-
lem PF02-11DT1/471

Celkové předpokládané způsobilé výdaje 
projektu činí: 1 259 419 Kč.
Podpora ve formě datace bude poskyt-
nuta ve výši 503 000 Kč, pokud budou 
skutečné způsobilé výdaje vynalože-
né na projekt vyšší nebo shodné s cel-
kovými předpokládanými způsobilý-
mi výdaji projektu. Realizace projektu:  
8. 7. – 4. 8. 2011.

návrh zákona o rozpoč-
tovém určení daní  

Dne 4. června 2011 na celostátním Sně-
mu hnutí Starostové a nezávislí (STAN), 
jehož se zúčastnil i starosta Michal Špen-
dlík, představil ministr financí Kalousek 
návrh zákona o rozpočtovém určení daní 
RUD, na jehož přípravě se podíleli i čle-
nové hnutí STAN. Tento návrh je výsled-
kem dlouhodobé snahy o zrovnopráv-
nění postavení obyvatel měst a obcí ve 
srovnání s obyvateli čtyř největších měst 
(Praha, Brno, Ostrava, Plzeň). Pokud by 
došlo k přijetí tohoto zákona, naše obec 
Želechovice nad Dřevnicí by si polepšila 
o 33,33 % v příjmech z rozpočtového ur-
čení daní, což by znamenalo cca 4 milio-
ny Kč ročně. Další změna by měla spo-
čívat ve zohlednění existence školy, veli-
kosti a počtu žáků tak, aby obce, jež jsou 
zřizovatelem škol, nedoplácely na jejich 
provoz, jako je tomu doposud.
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co je nového?
V letních měsících probíhalo odstranění po-

slední hygienické výjimky v budově základ-
ní školy - opravují se sociální zařízení ve staré 
budově, ale i v budově nové. Probíhá příprava 
na výstavbu nového komplexu dětských hřišť 
ve školní zahradě k využití jednak dětmi mateř-
ské školy a žáky základní školy, ale v budouc-
nu i veřejností. Veřejnou zakázku na výstavbu 
komplexu dětských hřišť navrženou dětmi pod 
názvem: „Namaluj, jak by mělo vypadat dět-
ské hřiště v areálu školy“, vyhrála firma TR An-
toš z Turnova. Herní komponenty jsou vyrobe-
ny z akátového dřeva. Na tuto akci obec zís-
kala dotaci od Ministertsva pro místní rozvoj.

V letních měsících probíhá čištění a sanace 
chodníků na katolickém i evangelickém hřbi-
tově. Po obci a na hřbitovech budou osaze-
ny nové lavičky a odpadkové koše. Jistě jste 
si také povšimli nových autobusových zastá-
vek u hlavní silnice ul. Osvobození dodaných 
firmou MMCITE Bílovice.

Úspěšně byla provedena výměna a opra-
va střechy budovy mateřské školky ulice 
Podřevnická.

Bude provedena oprava v rámci povod-
ňové obnovy mostu Z92 přes potok Obůrek 
na Pasekách u Ševčíků. Na tuto opravu obec 
získala dotaci z Ministerstva pro místní roz-
voj v rámci povodňové obnovy. Práce na této 
opravě budou zahájeny po ukončení soutěže 
Barum Rallye.

Obec podává žádost o dotaci na zateplení 
budovy školy s využitím obnovitelného zdroje. 

Dále finišuje projektová příprava akcí 1. eta-
pa kanalizace obce, parkovací plochy prosto-
ru před Jednotou, projekt mateřské školky v 
budově základní školy, dále se projektově při-
pravují chodníky ul. Přílucká, část ul. Osvobo-
zení a jiná bezpečnostní opatření v obci.

Koncem měsíce září bude vyhotoven ná-
vrh územního plánu, který dále bude podlé-
hat vyjádření dotčených orgánů a institucí. 

Projektově probíhá příprava na akci Vodovod 
Maršovy a část chodníku na Paseky.

V měsíci srpnu provedla soukromá firma 
očištění, odrezení a nátěr z plošiny speciál-
ní barvou na sloupech veřejného osvětlení na 
ul. Osvobození.

V pondělí dne 15. srpna 2011 ve večerních 
a nočních hodinách zasáhla naši obec lokál-
ní záplava. V obci došlo k rozsáhlému poško-
zení zejména obecních komunikací a místní 
kanalizace, všechny škody byly nahlášeny na 
pojišťovnu, postupně bude docházet k od-
straňování následků této záplavy.

Prázdniny se pomalu chýlí ke konci, k vel-
kému zármutku našich dětí. Počasí nám le-
tos příliš nepřálo, ale doufáme, že jste si 
všichni během prázdnin odpočinuli a nabrali 
novou energii. Dětem přeji mnoho úspěchů 
v novém školním roce 2011/2012 a usmě-
vavé učitele.

Ing. Hana Svobodová, místostarostka

V pátek 12. srpna 2011 v ranních ho-
dinách bylo zjištěno poškození nové, dá 
se říci ještě ani ne týden používané, au-
tobusové zastávky v Želechovicích nad 
Dřevnicí směrem na Zlín. Primitivní van-
dalové zcela rozbili jednu ze skleněných 
výplní a další minimálně dvě tabule byly 
poškozeny, předpokládaná škoda činí 
cca 15 000 Kč. Dále bylo v obci zjiště-
no před obchodem Jednota úmyslné po-
škození rozvodné skříně E-on, zřejmě se 
jednalo o stejné pachatele.  Oba případy 
řeší Policie ČR. 

Lokální vydatné deště potrápily v pon-
dělí 15. srpna 2011 navečer a v noci ně-
kolik obcí na Zlínsku. Jednou z nejvíce 
zasažených obcí byla naše obec Žele-
chovice nad Dřevnicí. Hasiči opakova-
ně vyjížděli na pomoc občanům po za-
plavení několika sklepů domů zejména 
na ulici Osvobození, kde kanalizace ne-
stíhala pobrat velké množství spadlých 
srážek a následně hasiči vyjížděli k dal-
ším ohrožujícím stavům. Ve  21.00 ho-
din  byl v obci vyhlášen II. stupeň po-
vodňové aktivity – stav pohotovosti. 
Přes střed obce se valila voda s nánosy 
kamení a písku, ještě v nočních hodi-
nách probíhalo odklízení ulice Podřev-
nické u budovy pošty technikou. Na-
štěstí začalo ubývat na intenzitě srážek 
a voda začala postupně opadat. V úte-
rý ráno byly zjištěny postupně všech-

ny následky úterních vydatných deš-
ťů. Nejvíce byly poškozeny komunika-
ce na ul. Lysá a bylo zjištěno i poškoze-
ní kanalizace na ul. Přílucká, pojišťov-
ně byla nahlášena všechna tato zjiště-
ná poškození. V úterý v 10.00 hodin byl 
odvolán stav pohotovosti v Želechovi-
cích nad Dřevnicí. Na hřišti pod soko-
lovnou byl pro poškozené občany zá-
plavou přistaven kontejner, kde moh-
li občané vodou poničené věci odvézt. 
Naši dobrovolní hasiči provedli v úte-
rý 16. srpna 2011 v odpoledních hodi-
nách odčerpání vody ze zaplavených 
studní některým občanům. Tímto děku-
jeme oběma sborům dobrovolných ha-
sičů Želechovice nad Dřevnicí a Žele-
chovice nad Dřevnicí - Paseky za jejich 
pomoc při zmírňování následků povod-
ně v naší obci.

Útok na Majetek 
obce

lokální přívalové deště 
potrápily naši obec
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fotogalerie z oslav obce

autor fotografií: Jiří Laštůvka
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prázdninový týden pro děti
pořádaný  srpš

Od 11. do 15. července 2011 proběhl pod 
záštitou SRPŠ „prázdninový týden“. Zúčast-
nilo se ho 16 dětí ve věku 6 až 13 let. Pro-
gram byl opravdu pestrý.  Děti si vymalovaly 
fixem na látku trička, vyrobily si z keramické 
hmoty přívěšky a ozdoby, které následně ba-
revně dotvořily, podnikly celodenní vycház-
ku do lesa, dvakrát byly plavat, při této pří-
ležitosti proběhly i plavecké závody a soutě-
že např. v potápění, lovení míčků, skoků do 
vody apod. Zde chci poděkovat paní Mag-
dě Budínové, která nám zapůjčila svůj sou-
kromý bazén a navíc děti za pěkné chování 
odměnila sladkostmi.  Snad největší úspěch 
měla návštěva ranče pana Romana Naklá-
dala. Děti byly velmi šťastné z jízd na koních, 
také opékaly špekáčky, závodily a nemoh-

ly se nabažit střelby z luku. Neporazitelným 
se stal  Ondra Klátil. Odejít z ranče se ne-
chtělo nikomu. Tento den jsme se i opozdi-
li s příchodem. Za přípravu  ohniště, soutě-
ží a pomoc děkuji panu Romanu Nakládalo-
vi, Petru Kovářovi a Milanu Markovi a  také 
slečnám, které se o děti staraly při jízdách 
na koních. Uskutečnily se i atletické závody, 
děti byly rozděleny do čtyř kategorií dle věku. 
Házely kriketovým míčkem na cíl, skákaly do 
dálky, běhaly a závěrem se utkala dvě druž-
stva v závodivých hrách. Absolutním vítězem 
se stal Marek Macík. Odměnou byla spous-
ta sladkých dobrot a pro vítěze diplom. Po-
slední dopoledne bylo ve znamení hledání 
pokladu a plnění úkolů a odpoledne děti trá-
vily v tělocvičně školy, protože začalo pršet. 

Průběžně celý týden probíhala soutěž v hra-
ní stolních her  - Abalone, Qwads, Qwixo a 
Pylos. Úplně na závěr děti ve čtyřech skupi-
nách připravovaly z daných surovin poháry. 
Vyhodnotit nejlepšího cukráře byl opravdu 
problém. Společně se mnou se po celý tý-
den věnovaly dětem Martina Machová a An-
drea Sluštíková. Poděkovala jsem všem, kte-
ří mi pomáhali, ale nejvíce děkuji dětem, věř-
te, že byly naprosto úžasné. Navíc jsem byla 
nadšená z počasí. „Náš“ týden byl totiž nej-
krásnější z celých prázdnin.

Autor textu a fotografií:
Hana Marková

závěr školního roku 2010/2011
Stalo se tradicí, že se poslední den školy 

sejdou všichni žáci a učitelé ke slavnostní-
mu vyhodnocení školního roku. Letos tomu 
nebylo jinak. Ceny a dárky jsou předány, ví-
tězové i ti nejlepší jsou odměněni. Pokud 
se v průběhu roku někomu dařilo méně, má 
možnost si vše opravit a vynahradit v příš-
tím období. Ti ocenění by měli být nao-
pak vzorem pro ostatní. Následné loučení 
s žáky IX. tříd se neslo ve znamení vzpo-
mínek na celou jejich školní docházku. Ve 
škole se v  průběhu prázdnin chystá celá 
řada novinek, s těmi se ale budou moci žáci 
seznámit až 1. září 2011.

I nadále na obecním úřadě mohou naši občané navštívit 

bEzpLATnou fInAnční A právní porADnu
Tato poradna probíhá vždy jednou za čtrnáct dní ve středu odpoledne v době od 15.30 do 17.00 ho-
din a je třeba se do ní objednat na tel. č. 577 901 653 . Nebojte se přijít, diskrétnost je zaručena.
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beseda s hokejisty

slavnostní předávání
Mezinárodního titulu ekoškola

Ve čtvrtek 16. června 2011 jsme vy-
užili příležitosti a přivítali hráče PSG 
Zlín, kteří využívají naši tělocvičnu ke 
kondiční přípravě na nadcházející se-
zonu na zajímavé besedě spojené s au-

togramiádou. Žáci měli možnost se do-
zvědět řadu zajímavých informací z pří-
pravy na novou sezonu a opory extrali-
gového celku Martin Hamrlík, Petr Leš-
ka a Jakub Sedláček se ukázali jako 

výborní baviči se 
vztahem k dě-
tem. Celou akci 
pak museli k ne-
libosti malých posluchačů ukončit od-
chodem na trénink. Jinak by je naši 
malí fandové vydrželi poslouchat celé 
dopoledne. Hokejovému oddílu a jeho 
třem reprezentantům pak patří naše 
poděkování.

Dne 23. června 2011 reprezentanti naší 
školy Tereza Blanarovičová, Viktor Špendlík, 
Jiří Gargulák a Michal Špendlík převzali v Se-
nátu Parlamentu České republiky mezinárod-
ní titul Ekoškola (síť školy vedoucích děti k še-
trnému vztahu k životnímu prostředí).

Slavnostní ceremoniál proběhl v Hlavním 
sále Valdštejnského paláce v Praze. Meziná-
rodní titul Ekoškola byl letos udělen pouze 21 
školám z celé České republiky. Naše škola 
získala kromě titulu, logo, vlajku a řadu hod-
notných cen. 

Dětem pogratulovali mezi 
jinými i ministr životního pro-
středí Mgr. Tomáš Chalu-
pa a hejtman Zlínského kraje 
MVDr. Stanislav Mišák.

Děkujeme zástupcům 
naší školy za vzornou re-
prezentaci školy i obce 
Želechovice nad Dřevni-
cí na půdě Senátu Parla-
mentu České republiky.

Mgr. Helena Cholková
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tj sokol - akce v červnu a červenci 2011
oddíl turistiky

oddíl stolního tenisu

V sobotu 11. června 2011 jsme se společně 
se zlínskými turisty zúčastnili výletu do Čech 
pod Kosířem. Jeli jsme vlakem ze Želecho-
vic do Čelechovic u Prostějova a vydali jsme 
se příjemným výstupem na Velký Kosíř, kde 
jsme posvačili, zapsali se do vrcholové kni-
hy a pomalu jsme scházeli do Čech pod Kosí-
řem. Naše cesta končila v nádherném přírod-
ním zámeckém parku. V zámku jsme navštívi-
li výstavu J. Mánesa a pospíchali jsme za na-
ším hlavním cílem cesty, a to bylo muzeum 
kočárů. Pro všechny to byl úžasný zážitek. 
Jedná se totiž o ojedinělou a největší sbírku 
historických kočárů a luceren u nás a jedná 
se o muzem soukromé. Zážitek byl umocněn 
poutavým vyprávěním průvodkyně, která do-
kázala o každém kočáru vyprávět celý příběh 
od jeho objevení, získání a následně restau-
rátorskými kousky majitele. Po ukončení pro-
hlídky jsme zhlédli film o mezinárodním srazu 
mistrů řemesla kolářského a kočárnického a 
setkání příznivců zapřahání koní do historic-
kých kočárů, který je pořádán každý rok v létě 
a nazývá se JOSEFKOL. Zpáteční cesta byla 
trochu komplikovaná, avšak naše krásné zá-
žitky z výletu nemohlo nic narušit.

6. července 2011 byla středa a státní svá-
tek - Den upálení mistra Jana Husa, avšak 
naše malá skupinka 5 turistek se vypravila 
ranním autobusem do Vysokého Pole. Pří-
jemně nás překvapila celková úprava vesni-
ce, environmentální centrum /což znamená 
v souladu s přírodou/, nová křížová cesta až 
ke kapli Bojatín a nádherně upravená cestič-
ka ke studánce s malou kapličkou. Dále jsme 

se krásnou přírodou dostaly až ke kapličce 
sv. Františka. Zde jsme posvačily a vydaly 
se na zpáteční cestu směrem Vizovice. Výlet 
jsme ukončily v restauraci „U Tonka“ ve Vizo-
vicích a vlakem zpět domů.

Dostali jsme pozvání z Vysokého Pole na 
jubilejní 10. ročník výstupu na Klášťov. Do-
mluvili jsme se a 23. července 2011 v 8 ho-
din nás vyrazilo 9 autobusem do Bratřejova 
a dále pěšky směrem na Klášťov. Další dvě 
skupiny vycházely z Vysokého Pole a z Vizo-
vic. Na Klášťově bylo přichystáno pro turisty 
občerstvení a plá-
polal tam táborák. 
Co  nás nejvíc zají-
malo, byla přednáš-
ka paní RNDr. PhDr. 
Jany Langové, kte-
rá nás velmi zasvě-
ceně informovala o 
nových překvapi-
vých objevech z ob-
dobí Velké Mora-
vy, které byly usku-
tečněny v posled-
ních letech. Klášťov 
- nejvyšší hora Vi-
zovických vrchů, je 
také nazývána ho-
rou čarodějů a to 
proto, že nálezový soubor získaný archeolo-
gickým výzkumem představuje Klášťov jako 
pravděpodobný staroslovanský kultovní are-
ál. Paní Langová nám ukázala část „želez-
ných pokladů“ jako např. zemědělské a ře-

meslnické nástroje, součásti výzbroje a vý-
stroje /hroty šípů, třmeny, ostruhy/, součás-
ti koňského postroje, sekerovité hřivny a tzv. 
misky slezského typu. Dále jsme se vydali 
na okruh PhDr. Jiřího Kohoutka, zhlédli jsme 
celkem 8 tabulí - zastavení, kde jsme získali 
další informace o Klášťově. Na konci zpáteč-
ní cesty jsme navštívili bývalý zájezdní hosti-
nec na Chrámečném, kde se naše malá sku-
pina rozdělila. Část odjela autobusem domů 
a zbytek došel pěšky až do Vizovic a odtud 
vlakem domů.

Jsme rádi, že na každém výletě kromě 
našlapaných  kilometrů a krásné přírody se 
vždy něco nového dozvíme a něco zvláštního 
uvidíme. Příště se třeba přidáte k nám.

Jindřiška Hurtová

TJ Sokol Želechovice oddíl stolního te-
nisu i přes krátké působení v členství re-
gionálního svazu stolního tenisu Zlín, ve-
dené pod Českou asociací stolního teni-
su, zaznamenal již v minulé sezoně úspě-
chy. Oproti té první sezoně, kde žáci teprve 
začínali nabírat zkušenosti, se ta druhá se-
zona, stala pro nás zajímavější. Začali jsme 
zápasy vyhrávat, a proto se naši mladí stol-
ní tenisté na další zápasy více tešili.

Aby se zápasy staly ještě atraktivnější-
mi, vstupujeme do nové sezony posíleni 
o nové členy.

Noví členové oddílu byli dříve dlouhole-
tými hráči jiných oddílů, které hrály krajské 
i vyšší soutěže.

Naším cílem je, aby byly v našem oddílu 
i zkušení hráči, kteří mohou našim mladým 
stolním tenistům při společných trénincích 
pomoci rychleji zvýšit výkonnost a hlavně 
pomoci stolnímu tenisu v Želechovicích tr-
vale zakotvit.

V nové sezoně nenastupujeme do soutě-

že pouze s jedním družstvem, ale již se tře-
mi. První družstvo A – bude hrát II. třídu a 
družstvo B a C  IV. třídu okresní soutěže. 
Přihlášením více družstev do soutěže si bu-
dou moci nyní zahrát nejen ti nejlepší.

Díky sponzorskému daru dostanou v nové 
sezoně všichni hrající hráči nové dresy.

Vážení rodiče, oddíl stolního tenisu 
opět bude od nového školního roku přijí-
mat nové členy-začátečníky. Tito pak bu-
dou vedeni profesionálním trenérem. Kro-
mě trénování s trenérem budou moci děti 
trénovat na robotu, který na rozdíl od nás 

nedělá chyby. Zvyšuje se intenzita trénin-
ku a pomáhá se začátečníkům rychleji na-
učit hrát stolní tenis. Pokud nechcete, aby 
Vaše děti vysedávaly u počítače a měly tro-
chu pohybu, pošlete je mezi nás.

Rozpis tréninkových hodin:

pondělí
15.00 – 16.30 hodin
začátečníci (trenér pan Sedláček)
16.30 - 19.00 hodin  
pokročilí
Středa
15.00  – 16.30 hodin
začátečníci (trenér pan Sedláček)
16.30 – 19.00 hodin
pokročilí
pátek
18.00 – 20.00 hodin
pro všechny věkové skupiny

Autor článku a fotografií:
Pavel Svoboda
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Želechovičtí Malí skauti

Naši malí skautíci - Bobříci - se v tomto 
roce skutečně nenudili - a to, že si jen ne-
hrajeme, jsme dokázali na několika akcích. 
Za zmínku stoji čištění toku Dřevnice, kdy 
jsme s velikým nadšením plnili pytle odpad-
ky. Za celé sobotní dopoledne jsme vyčis-
tili nemalý usek řeky,  který byl znečištěný 
ještě od loňských povodní. O ochraně pří-
rody se nemá jen mluvit, ale především ko-
nat. A to, že se práce nebojíme, jsme do-
kázali nejen sobě, ale i našim maminkám.

Po celoroční přípravě, kdy jsme se sezna-
movali s mnoha skautskými znalostmi a do-
vednostmi z oblasti zdravovědy, tábornictví, 
ochrany přírody, uzlování, šifrování atd. jsme 
letos opět vyjeli na tábor. Se stejně starými 
kamarády ze Zlína jsme na týden vyrazili do 
lesů nedaleko Držkové, kde nás čekalo zúro-
čení všeho, co jsme se naučili. Sami jsme si 
uvařili guláš v kotlíku, namalovali trička, troš-
ku se báli při noční hře, stříleli jsme z  luku, 
dokonce jsme uspořádali malé olympijské 
hry, při kterých jsme se pořádně zapotili.

Celým táborem nás provázel Asterix a Obe-
lix, kterým jsme pomáhali dopravit soudek 
s kouzelným nápojem do Britanie, abychom 

zachránili jejich přátele, což 
se nám s nasazením všech 
sil a odvahy nakonec poda-
řilo. A protože už jsme zku-
šení táborníci, nic nás ne-
překvapilo - ani déšť - a vše 
jsme zvládli na jedničku. Už 
teď se těšíme, co nás v ná-
sledujícím skautském roce 
čeká.

Velký dík patří nejen naší 
škole, která nám poskyt-
la útočiště, ale také obec-
nímu úřadu a všem, kteří 
nám fandí a jakkoliv pod-
porují...díky Vám!!!

Autorka článku a fotografií:
Vladimíra Mičulková

Novou knihou Jana Zeťka „Zádveřice-Ra-
ková, osudy obce na Valašsku“, může letos 
přivítat obec uvedená v jejím názvu a také 
okolní místa na Vizovicku 750. výročí prvních 
písemných zpráv o své existenci. Na více než 
pěti stech stranách shrnuje události v obou 
místních částech Zádveřic-Rakové i v šir-
ším regionu Podřevnicka, ba i Záhoří a Hané. 
Čtenář zde najde rozsáhlou historickou foto-
dokumentaci i snímky současných fotografů 
– Raoula Cekoty, Martina Haka, Květoslava 
Hilla, Petra Jungmanna, Miroslava Korába, 
Jana Mikesky a Miroslava Pokorného. 

Pasáží o zádveřickém kroji přispěl Jan Mi-
keska, kresby pocházejí od Miroslavy Pro-
kůpkové. Závěrečným slovem knihu opat-
řil valašskokloboucký spisovatel Zdenek Mi-
keska. Publikace obsahuje i vzpomínky žele-
chovického občana Karla Jančíka.

Se Želechovicemi byly Zádveřice před 
rokem 1781 svázány církevní a školskou 
politikou. Po vydání tolerančního paten-
tu se želechovičtí evangelíci přihlásili ke 
sboru v Zádveřicích, k němuž patřili (údaj 
z roku 1898) evangelíci z obcí a míst: Rako-
vá, Lípa, Želechovice, Jaroslavice, Lužko-
vice, Příluky, Fryšták, Hvozdná, Klečůvka, 
Vizovice, Janova hora, Lutonina, Bratřejov, 
Ublo, Lhotsko, Chrastěšov, Neubuz, Lukov, 
Napajedla, Divnice, Hrádek, Horní Lhota a 
Luhačovice.  

Nová kniha shrnuje důležité události na 
Podřevnicku mezi roky 1261 a 2011, zamě-
řuje se na hospodářský, církevní a kultur-
ní život. Jejím vydavatelem i distributorem je 
Obec Zádveřice-Raková.

Od téhož autora vychází spolu s výroč-
ní publikací soubor povídek „Skryté příbě-

hy“, jejichž vydání podpořila také Obec Žele-
chovice nad Dřevnicí. Všechny příběhy mají 
reálný základ a odehrávají se v našem kraji. 
Knížku o téměř sto stranách ilustroval malíř a 
grafik Jiří Holík.

Svatava Kučíková

nové knihy o našeM kraji
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sbor dobrovolných hasičů 
Želechovice nad dřevnicí

hasiči
Želechovice nad dřevnicí - paseky

25. červen 2011
V tento den proběhly v naší obci velkolepé 

oslavy. I my jsme slavili a to krásných 120 let 
od založení našeho sboru. Vše začalo už 9. 
hodinou ranní, kdy odvážné mažoretky, po-
vzbuzované dechovou muzikou, vedly slav-
nostní průvod obcí. Po úvodním slovu pana 
starosty před obecním úřadem jsme se pře-
sunuli do kostela sv. Petra a Pavla, kde pro-
běhla krátká mše. Ta byla spojená s požehná-
ním praporu, který jsme nechali k této památ-
né události vyrobit. Následovala výstava his-
torických fotografií a materiálů v sále soko-
lovny, kde mohli všichni návštěvníci zavzpo-
mínat na staré časy. Nás hasiče čekala slav-
nostní schůze ve škole, která započala minu-
tou ticha za zemřelé bratry a sestry. Poté se 
udělovala vyznamenání našim členům a hos-
tům a jako sbor jsme dostali medaili od OSH 
Zlín „Za příkladnou práci“. Po schůzi jsme se 
sešli pod Sokolovnou, kde pokračoval odpo-
lední program, kterého jsme se i my aktivně 
účastnili – štafetou mladých hasičů, ukázka 
hašení parní stříkačkou a HZS Zlín předvedl 
vyprošťování osoby z vraku auta. V 15 hodin 
se rozezněla siréna, která ohlašovala začátek 
taktického cvičení dálkové dopravy vody. Zú-
častnilo se ho několik okolních sborů, kterým 
tímto děkujeme. Až do pozdních hodin jsme 
oslavovali a nadále se bavili na taneční zá-
bavě. Děkujeme všem za podporu a účast a 
doufáme, že se vám tato vydařená akce líbila.

Soutěže
Soutěžní sezona běží v plném proudu a dá-li 

počasí, snažíme se každý víkend vyrazit na 
soutěž a dopřát si trochu adrenalinu.

9. července se konala další soutěž ze se-
riálu Grand Prix 8. okrsku, a to v Lípě. Trať 
zůstala stejná jako několik posledních let. Po 
výstřelu startovní pistole se ze hřiště sbíhalo 
na betonový plácek a poté zpět mírným ko-
pečkem na hřiště. Ženám utekl o fous bronz, 
zato muži předvedli pilně nacvičený požární 
útok a shodili terče ve vynikajícím čase. Ob-
sadili první příčku.

17. července se družstvo mužů zúčastni-
lo pohárové soutěže v Leskovci, jednalo se 
o 32. ročník Memoriálu obětí Juřičkova mlý-

na. Požární útok na 2B zvládli za 18,372 se-
kund a z 30-ti týmů se umístili na krásném 6. 
místě.

23. července pokračoval seriál GP 8. okrs-
ku, tentokrát v Ostratě. Letos nás zaskočila 
příjemná změna – počasí, které porušilo tra-
dici a místo deště nás všechny příjemně hřálo 
sluníčko. Ženám se vloudila chybka na stroji, 
a tak bylo po nadějích na pěkné umístění. Ale 
i přesto se nevzdávají a do dalšího boje na-
stoupí plné sil a touhy po výhře. Útok mužů 
proběhl naopak bez sebemenší chyby a ob-
hájili tak své prvenství. Ale stále není dobojo-
váno a další klání budou rozhodující. Snad se 
nám bude dařit i nadále.

6. srpna se zúčastnilo družstvo mužů i žen 
noční soutěže v Částkově. Bylo zde spousta 
soutěžních družstev a útoky jely doslova jako 
na běžícím pásu. Muži šli na řadu jako 27. čas 
18 a půl sekundy na 2B neznamenal zklamá-
ní, ale naopak pěkný výsledek. Nakonec ob-
sadili 13. místo z 25 týmů. Ženy nastoupily ke 
startu jako 32. I v jejich kategorii byla velká 
konkurence, a proto byly hodně nervózní. Po 
pohodovém startu se vyskytla chyba na roz-
dělovači, který ne a ne se zapojit. Na to pus-
tila strojnice vodu do hadic, to znamenalo ko-
nec a nepěkný červený praporek. I tak to byla 
zajímavá zkušenost pro obě družstva.

13. srpna se uskutečnilo další kolo soutěže 
GP 8. okrsku na Želechovických Pasekách. 
V té bojovalo celkem 19 týmů, 6 ženských a 
13 mužských. Trať byla pro všechny tvrdým 
oříškem, protože byla po velkém dešti po 
celé délce celá rozmočená a bahnatá. Mezi 
ženami excelovaly Zádveřice, které svou ka-
tegorii vyhrály s moc pěkným časem, ale ob-
div patří také družstvu z Ludkovic, které sou-
těžilo pouze v šesti. Naše ženy, které nemají 
letos stálý soutěžní tým, bojovaly ze všech sil, 
ale kamenem úrazu byl nestálý post strojní-
ka. Strojnice nemohla nasát vodu, a tak ženy 
ztratily drahocenné sekundy. Terče shodily v 
neuspokojivém čase něco přes minutu. Druž-
stvo mužů mělo opět pilně natrénováno a ne-
nechalo se zahanbit. I přes malou chybku u 
stroje, díky které šla pomaleji voda, předvedli 
muži krásný čas, který o chloupek zaostal za 
domácími, a tak obsadili třetí místo.

20. srpna se od 15 hodin v Želechovicích 
na Střelnici konalo předposlední kolo seriálu 
soutěže GP 8. okrsku. Díky příznivému poča-
sí se soutěže zúčastnilo celkem 21 družstev, 
5 ženských a 16 mužských. Trať byla klasic-
ká jako každým rokem, požární útok na 3B, 
po startu proběhnout cik cak dráhu, doběh-
nout k základně, tam se vybavit věcmi a hurá 
do prudkého kopce k terčům, které byly le-
tos výš položené než vloni. Jelikož je zvykem, 
že soutěže GP zahajuje vždy požárním úto-
kem domácí družstvo mužů, tak se naši muži 
postavili na startovní čáru jako první. Perfekt-
ní taktika, kterou muži pilně natrénovali, zna-
menala nejlepší čas a tolik vytouženou prv-
ní příčku na domácí půdě. Družstvu žen se 
opět nedařilo. I když přes týden trénovaly a 
ze všech sil bojovaly, jak se jen dalo, opět do-
platily na nestálé složení týmu a skončily po-
slední. Snad se přes zimu ženské družstvo 
ustálí a příští sezonu ukáže, co v nich doo-
pravdy je.

15. srpna, kolem osmé hodiny večerní, za-
sáhla Želechovice blesková povodeň. Ka-
nalizace nestíhala a z cest se staly doslo-
va řeky. Bylo zatopeno několik sklepů, a tak 
jsme z nich až do nočních hodin odčerpáva-
li vodu. Druhý den jsme u nejvíce poškoze-
ných domů čerpali vodu ze studní. Nezbývá, 
než doufat, že jsme si povodně vybrali na pár 
let dopředu.

Michaela Klásková, Ing. Petr Hrazdira

netradiční soutěž radíkov 2011

V sobotu 18. června 2011 se náš tým mužů 
zúčastnil “Netradiční soutěže” v Radíkové 
u Olomouce. Netradiční pro nás byla z toho 

důvodu, že trasu k základně bylo nutno zdolat 
přes rybník na gumovém raftu.

Poté následoval požární útok, kdy všech-
na družstva musela jít se strojem Tohatsu. Ze 
Zlínského kraje se soutěže zúčastnila 3 muž-
stva - z Ostraty a Zdounek a naše družstvo, 
ostatní  byli reprezentanti Olomouckého kra-
je. Celkem tedy 15 družstev mužů a 6 druž-
stev žen. Byly dva pokusy, první nevyšel pod-
le našich představ – pro většinu z nás bylo 
svezení na raftu premiérou, ale i tak jsme ne-
ztráceli dobrou náladu a víru ve vítězství. Čas 
1,33 s  patřil mezi nejhorší, zato jsme se po-

řádně nasmáli. Druhý pokus se povedl o moc 
lépe a s časem 1,18 s jsme byli docela spo-
kojení. Výsledkem bylo 11. místo. Na to, že 
to byla naše premiéra, to nebylo až tak špat-
né. Příští rok to určitě vylepšíme.

Martin Rakušan
pohárové soutěže mladých hasičů 

Každoroční pohárové soutěže se konaly 
v sobotu 9. července 2011 v Lípě, 16. červen-
ce 2011 na Provodově a v neděli 17. července 
2011 v Nové Dědině.

V Lípě se soutěžilo v požárním útoku na je-
den pokus, který nám zrovna nevyšel, ale i tak 
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prázdninový týden pro děti
pořádaný centreM pro rodinu

V týdnu od 25. do 29. července 2011 se 
konaly v Želechovicích příměstské akti-
vity Centra pro rodinu Vizovice o. s. Cel-
kem naše organizace pořádá tři turnusy 
příměstských aktivit. I. turnus příměstských 
aktivit již proběhl ve Velíkové (zde se zú-
častnilo 30 dětí), v Želechovicích jsme po-
řádali II. turnus (zúčastnilo se 17 dětí) a III. 
turnus probíhá v srpnu ve Vizovicích (při-
hlášených 20 dětí). 

V Želechovicích jsme pořádali tyto aktivi-
ty poprvé, ale dle vyjádření rodičů a spokoje-
nosti dětí úspěšně a již jsme zaznamenali zá-
jem, zda i v příštím roce budeme tyto aktivity 
v Želechovicích pořádat. Předběžně můžeme 
přislíbit, že během měsíce dubna 2012 bu-
dou na našich webových stránkách zveřejně-
ny přihlášky na příští rok. Budeme taktéž in-
formovat v Želechovickém zpravodaji.

Příměstské aktivity nebo-li příměstský 
tábor znamená, že jsme se scházeli s dět-
mi v 8 h ráno a v 16 h odpoledne si rodi-
če děti vyzvedávali. Zázemí pro tuto čin-
nost jsme nalezli v sokolovně (čímž děku-
jeme Sokolu v Želechovicích za poskytnu-
tí prostor), což jsme ocenili zejména první 
den, neboť zvlášť v pondělí celý den prše-
lo, a tak jsme nemohli využít možnosti ven-
kovních prostorů. První den máme zamě-
řený na hry s dětmi, abychom se lépe po-

znali a ostatní dny si 
o to více užili. V úte-
rý jsme navštívili pro-
fesionální hasiče ve 
Zlíně a děti na vlast-
ní oči viděly a slyše-
ly o tomto zajímavém 
a velmi prospěšném 
zaměstnání. A že to 
pro ně bylo zajíma-
vé, o tom svědčilo 
mnoho dotazů, kte-
ré děti hasičům po-
kládaly. Ve středu 
jsme vyjeli do Vizo-
vic, kde jsme zhlédli výrobu ručního skla 
a navštívili zámek ve Vizovicích, kde prů-
vodkyně zvolila způsob výkladu zaměřený 
výhradně dětem, čímž děti vhodně zauja-
la. Ve čtvrtek jsme se s dětmi vydali do Ga-
laxie a odpoledne se děti svezly Baťovou 
pojízdnou kanceláří. Nedílnou součástí byl 
také výklad o této kanceláři a mrakodrapu. 
V pátek, i přes nepřízeň počasí, jsme ab-
solvovali pěší túru na Biofarmu do Lužko-
vic, kde si děti prošly pastviny, seznámily 
se s pojmem, co to je „biofarma“ a po dob-
rém obědě si také vyzkoušely podojit kozu. 
Tuto příležitost jsme nevynechali ani my, 
dospělí. A i když jsme děti vrátili poněkud 

v zabláceném stavu, tak jsme strávili velmi 
hezký den v příjemném prostředí. 

Těšíme se, že se s některými dětmi uvi-
díme i při příštích prázdninách a přejeme 
hezký zbytek prázdninových letních dnů.

Touto cestou bychom chtěli zvlášť podě-
kovat Obecnímu úřadu v Želechovicích za 
podporu naší činnosti.

Více informací o aktivitách Centra pro 
rodinu Vizovice o. s. můžete zhlédnout na 
webových stránkách centra: cpr-vizovice.
stipa.cz.

Michaela Blahová,
pastorační pracovnice a vedoucí tábora, 
Michaela Klásková (šéfová) a David Bla-
ha (šéf) – pomocný pedagogický dozor

jsme obsadili krásné třetí místo.
Na Provodově se soutěžilo v požárním úto-

ku na dva pokusy. První pokus nevyšel tak, jak 
jsme si představovali. Druhý pokus byl o hod-
ně lepší a vynesl nám druhé místo. 

V Nové Dědině proběhla soutěž opět ve 
dvou pokusech. Po prvním nepříliš zdařeném 
pokusu jsme výkon zlepšili, stačilo to však 
pouze na čtvrté místo. Nevadí, příště se do 
toho pořádně obujeme!!

Petr Krajča
2.kolo Gp v Lípě  

 V sobotu dne 9. července 2011 se usku-
tečnilo 2.kolo GP, tentokrát v Lípě. Počasí 
nám přálo, bylo až moc horko, trať stejná jako 
předešlá léta. Startovalo se na fotbalovém 
hřišti, poté slalom mezi stromy a k základ-
ně, ze základny se běželo okolo plotu zpět na 
hřiště, kde byly nachystané nástřikové terče. 
Soutěžilo celkem 16 družstev - 5 týmů žen a 

11 týmů mužů. Jako první se na start posta-
vili borci z Lípy a všem ukázali, že mají na do-
mácí půdě dobře natrénováno. Poté byly na 
řadě ženy - první šlo naše družstvo. S ma-
lým zaváháním předvedly velice pěkný útok 
s časem 48, 56 s a obsadily 3. příčku, což 
nebylo špatné. Po ženách následovaly týmy 
mužů, u kterých to bylo o hodně napínavěj-
ší. Naši muži byli na řadě až jako poslední, 
všichni jsme jim moc fandili, kluci běželi jako 
o život a všechno perfektně klaplo – a najed-
nou se něco pokazilo...  hlavní rozhodčí uká-
zal červený praporek kvůli nenašroubované-
mu koši. Velká naděje na vítězství se promě-
nila v ‚‘N‘‘, které se u Pasekářů jen tak nevi-
dí. Naši hoši vzali prohru sportovně, vždyť je 
to jen soutěž.
3. kolo Gp v ostratě

V sobotu 23. července 2011 se uskuteč-
nilo 3. kolo GP v Ostratě. Na rozdíl od mi-

nulých let bylo pěkné počasí, ale trať jako 
vždy hodně náročná. Start byl z asfalto-
vé cesty rovnou do prudké meze k základ-
ně 2 x 2 m. Odtud se běželo po rovině k 
rozdělovači a proudaři pokračovali znovu 
do obrovského kopce. Po předešlém neú-
spěchu v Lípě a na Klečůvce jsme nechtě-
li ponechat nic náhodě a pilně jsme cviči-
li! Účast soutěžních týmů na Ostratě byla 
velká, celkem 19 družstev, 5 týmů žen a 14 
týmů mužů. Jako tradičně začínali domá-
cí, poté družstva žen a po nich muži. Na-
šim ženám se útok povedl, s časem 42,53 
s obsadily 1. příčku mezi ženami a celko-
vě se umístily na 7. místě. Našim mužům 
se vedlo taky dobře, s časem 33,73s ob-
sadili 2. příčku a ukázali, že předešlé ‚‘N‘‘ 
z Lípy bylo jen klopýtnutí, a že pořád patří 
mezi ty nejlepší!

Karolína Vávrová
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Úryvky z historie naší obce
Želechovice v době husitské

Husitské války byly jedním z nejbolesti-
vějších a nejkontroverznějších období v 

našich dějinách. Po úspěšné vládě Karla IV. 
a rozkvětu země přišla stagnace a vzrostlo 
napětí ve společnosti.

Václav IV. zdaleka nedosahoval kvalit své-
ho otce, císaře, diplomata trávícího větši-
nu času na cestách po své zemi i zahrani-
čí, podporovatele umění, vzdělanosti i nebý-
valého rozvoje stavebnictví, obchodu a ře-
mesel. Složitá situace byla také v církvi, zce-
la oprávněně kritizované nejen pro svůj roz-
kol – „papežské schizma“, tedy současné 
působení dvou a později dokonce tří pape-
žů, ale i pro hromadění majetku, pokrytectví 
a kupčení s odpustky. Prostor logicky získa-
li kazatelé vyzývající k nápravě těchto neřestí 
a k návratu církve, jejíž se cítili být součástí, 
k původním morálním křesťanským hodno-
tám. Jejich hlas bylo o to více slyšet po vy-
dání Dekretu kutnohorského. Jak už to však 
v našich dějinách bývá, při změnách pomě-
rů je často předcházející období kriticky od-
souzeno a mnohé světlé stránky zapomenu-
ty. Podobně tomu bylo i s rozsáhlou duchov-
ní, charitativní a vzdělávací činností církve. 
Jistě dnes obdivujeme mnohá reformní ká-
zání a texty, stejně jako hlubokou víru a pře-
svědčení, za které byli kazatelé ochotni po-
ložit i život, což byl případ nejen mistra Jana 
Husa, ale i dalších. Podobné sympatie vyvo-
lává i táborský elán pro vybudování spraved-
livé a bratrské společnosti. Oprávněná kriti-
ka však svou reakcí přerostla v násilí a mno-
haleté válečné období, kdy byly vypalovány 
kláštery, vesnice i města, země se rozdělila a 
mnohdy se pod záminkou nápravy společ-
nosti loupilo, drancovalo i vraždilo, bohužel 
na obou stranách. Často si kladu otázku, jak 
by toto období hodnotil samotný Jan Hus.

Jak se však husitství projevilo na Moravě, 
Podřevnicku či konkrétně v Želechovicích? 
Z  protestních listů, které byly zaslány kost-
nickému koncilu jako odsouzení upálení Jana 
Husa a byly stvrzeny pečeťmi 450 zástupců 
vyšší i nižší šlechty, víme, že za nimi v pře-
kvapivě vysoké míře stojí Moravané. U pod-
daných ovšem reformní učení nezískalo tako-
vou podporu jako v Čechách, kde se husitství 
stalo masovým hnutím. Morava tedy zůstá-
vala po většinu času pod kontrolou Zikmun-
da Lucemburského, i když se mnoho zástup-
ců šlechty hlásilo ke kališnické víře. Proto do-
cházelo také u nás k řadě lokálních konfliktů.

Již v letech 1418-1420, tedy na samém 
počátku revoluce, byl dobyt vizovický klášter 
Rosa Mariae a docházelo k ničení jeho ma-
jetků, kam spadala i východní polovina Že-
lechovic. Naopak zlínská půlka byla už od 
roku 1397 v rukou Šternberků, kterým ji pro-
dal moravský markrabě Jošt Lucemburský. 
Vlastně to bylo již druhé období, kdy nad Že-
lechovicemi svítila zlatá osmicípá šternber-
ská hvězda, tentokrát však ne světlovské, 
nýbrž lukovské větve. Orientace Šternber-
ků během husitských válek nebyla zcela jed-
noznačná a mnohdy i protichůdná u jednot-
livých členů rodu. Každopádně víme, že je-
jich oddíly se účastnily na straně olomouc-
kého biskupa Jana Železného nejvýznamněj-
ší bitvy v našem nejbližším okolí, tedy „bitvy 
u Slušovic“ v roce 1424 proti přívrženci ka-
lišnické strany Bočkovi z Kunštátu, pánu na 
hradě Brumově. Jeho oddíly se pak uchýlily 
do vizovického kláštera a zde byly olomouc-
kým biskupem obléhány. Tím byl klášter do-
sti citelně zasažen a už nikdy poté se pořád-
ně nevzchopil.

V roce 1427 táhly husitské oddíly od Na-
pajedel přes Malenovice a Zlín a i tato udá-
lost jistě znamenala plenění celého území. 
O Želechovicích přesnější údaje nemáme, 
nicméně jedna teorie hovoří o zániku sou-
sední vsi Bonětiny, jejíž přeživší obyvatelé 
pak v blízkosti založili Příluk.

V souvislosti s naší obcí se z hlubin času 
vynořuje jedna tajemná postava. Je jí Ma-
teška ze Želechovic, pravděpodobně totož-
ný s dříve uváděným Matéskou z Dlužkovic 
(Dlužkovice byl původní název dnešních Luž-
kovic). V této spojitosti se objevuje celá řada 
otázek v souvislosti s možným třetím, nezá-
vislým dílem Želechovic, vztahem s Lužkovi-
cemi apod. Uvedený Mateška ze Želechovic 
byl zapleten do celé řady majetkových spo-
rů s obyvateli okolních vesnic, a proto o něm 
máme v historických materiálech tolik zmí-
nek. Nebylo by na tom nic tak zvláštního, 
kdyby toto jméno nebylo uvedeno v mno-
hem důležitějších souvislostech. Pro bližší 
zprávy se musíme přesunout o něco jižně-
ji. V roce 1421 založili kněží Tomáš z Vizo-
vic a Bedřich ze Strážnice centrum morav-
ského husitství, tzv. „Moravský Tábor“ po-
blíž Nedakonic a Uherského Ostrohu. Odtud 
Husité podnikali výpady do blízkého okolí a 
mimo jiné i vyplenili velehradský klášter, na 
hranici upálili opata a další cisterciáky, zni-

čili vzácnou knihovnu a klášter vydrancova-
li. Moravský Tábor tedy byl trnem v oku kato-
lické šlechty i samotného Zikmunda. Ten při 
jedné z výprav obklíčil se svým vojskem Hu-
sity mezi Ostrožskou Lhotou a Hlukem a si-
tuace se zdála být jednoznačná. Kališníkům 
však přispěchali na pomoc přátelé pod vele-
ním „chrabrého Matešky z Želechovic“, kte-
rý pravděpodobně v bitvě padl, avšak spád 
bitvy byl zvrácen a moravští Husité, kterým 
hrozila hranice, mohli odejít do Čech. Pokud 
by se potvrdila totožnost s naším dávným ro-
dákem (jméno, časová souslednost i další in-
dicie tomu nasvědčují), znamenalo by to bez 
ohledu na naše sympatie k té či oné straně 
sporu, že jsme tu měli vojevůdce, který vý-
znamně napomohl ovlivnit politické a vojen-
ské události v nadregionální úrovni.

Co dodat závěrem? Husitská revoluce 
skončila vyhlášením kompaktát v Jihlavě 
roku 1436, avšak rozpolcenost společnos-
ti přetrvávala po další staletí. Přesto husit-
ské války ukázaly sílu malého národa, kte-
rý dokázal vzdorovat mnoha křížovým vý-
pravám, vybojoval si  „kalich“ a se svou re-
formací o sto let předběhl západní Evropu.

Pavel Hurta
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O víkendu v sobotu 13. srpna 2011 od 
11.00 hodin pořádal neregistrovaný Střelecký 
spolek Želechovice nad Dřevnicí ve spoluprá-
ci se Sborem dobrovolných hasičů Želecho-
vice nad Dřevnicí IV. ročník střelecké soutěže 
ze vzduchovky. Soutěžili jednotlivci v katego-
riích: muži, ženy, junioři od 7 do 12 let a dorost 
od 12 do 15 let. Soutěže se celkem zúčastnilo 
27 soutěžících, účast nebyla velká, ale důvo-
dem bylo špatné počasí. Na počátku soutě-
že pršelo, ale nakonec se počasí umoudřilo 
a vykouklo i sluníčko. Každý závodník střílel 
na 3 terče po 5 ranách. První terč byl nástřel-

ný. Na druhých dvou terčích rozhodčí sčíta-
li body. K vyhlášení výsledků a ocenění soutě-
žících došlo hned po skončení soutěže. A jaké 
byly výsledky?
Kategorie: 
Junioři
1. Martin Kaláč, 2. Adam Kotas, 3. Jiří Ešner
Dorost
1. Filip Svoboda, 2. Veronika Zichová, 3. Mi-
chaela Ščotková
Ženy
1. Petra Tarabusová, 2. Tereza Sedláčková. 
3. Simona Ešnerová

Muži
1. Pavel Svoboda, 2. Alexandr Lokajíček, 
3. Jaromír Tarabus

Pan Jan Dřevojánek, hlavní organizátor 
soutěže, děkuje Obecnímu úřadu v Želechovi-
cích za finanční příspěvek na tuto akci a dále 
pak Ladislavu Zichovi za pomoc při organiza-
ci soutěže.

Všichni se těšíme na další, již pátý ročník a 
věříme, že dorazí i více soutěžících. 

Autor článku a fotografií:
Jan Dřevojánek

střelecká soutěŽ

český červený kříŽ
Ve čtvrtek 16. června 2011 jsme se vypravi-

li společně s Klubem seniorů Želechovice-Pa-
seky na zájezd do Nošovic a Kozlovic.

Autobus byl obsazený do poslednního mís-
tečka a sluníčko se snažilo ze všech sil, aby-
chom nenadávali na špatné počasí.

Podle programu jsme v 11 hodin navštívili auto-
mobilku Hyundai v Nošovicích. Na tu byla hlavně 

zvědavá mužská část autobusu, avšak zírali jsme 
všichni. Taková organizace, preciznost a vysoká 
technická úroveň se hned tak nevidí. Po dvouho-
dinové odborné exkurzi jsme se vydali na cestu do 
Kozlovic, kde nás čekala prohlídka areálu historic-
kého Fojtství. V prostorách se nachází stará škola z 
roku 1785 a pivovar.  Ve škole jsme zasedli do sta-
rých školních lavic a vyslechli jsme zajímavé vyprá-

vění o dřívějších staros-
tech a právech a povin-
nostech fojta, prohlédli 
jsme si místnosti fojtství 
s dobovým nábytkem a 
zařízením, dále vězení 
a výstavu lidových ob-
razů, soch a unikátních 
dobových předmětů. V 
pivovaře nás pak čekal 
dobrý oběd a vychlaze-
ný kvasnicový nefiltro-
vaný ležák.

Zájezd se moc vydařil a všichni jsme spo-
kojeně dorazili navečer domů. Těšíme se na 
další společnou akci.  

Druhá akce, které jsme se také aktivně zú-
častnili, byla slavnostní. Jednalo se o oslavy, 
které proběhly 25. června 2011 v naší obci, a 
to oslav 750. výročí písemné zmínky o obci 
Želechovice n/Dř. Součástí oslav byla v bu-
dově sokolovny instalována výstava historie 
obce a spolků. Prezentovala se zde přede-
vším obec, ale také místní SDH, který osla-
vil 120. výročí svého založení a TJ Sokol, kte-
rý slaví v tomto roce 90 let svého trvání. Při 
prezenci výstavy a prodeji pohlednic, brožur 
a DVD se zúčastnily rovněž členky MS ČČK. 

Pro velký úspěch byla výstava prodlouže-
na o celý týden. Někteří občané navštívili vý-
stavu opakovaně a strávili zde i několik hodin.

Výstavu navštívilo neuvěřitelných 1 897 ob-
čanů a hostů.

Jindřiška Hurtová

klub seniorů
Vážení spoluobčané, chtěli bychom se s 

Vámi podělit o zážitky z letošního léta. Náš 
seniorský klub Želechovice – Paseky a čle-
nové Českého červeného kříže Želechovice 
nad Dřevnicí  podnikli společně 16. června 
2011 zájezd do Nošovis a Kozlovic. Tento 
výlet pěkně popsala paní Hurtová ve svém 
článku. Za zážitky z tohoto výletu musíme 
poděkovat Obecnímu úřadu v Želechovi-
cích nad Dřevnicí, který nám na tento výlet 
přispěl finanční částkou.

Další výlet jsme absolvovali 7. července 
2011, kdy jsme navštívili Jarošov.  Jedna-
lo se v pořadí o druhý koncert, který se ko-
nal v jarošovském přírodním hledišti, z Pa-
sek se sehnal dostatečný počet zájemců 
a parta seniorů vyrazila za zábavou. Poča-
sí akci pod širým nebem přálo, a proto byla 
na místě i krátká zastávka v hospůdce u pi-
vovaru, kde se účastníci zájezdu před pro-

gramem příjemně osvěžili. Nejen Želechov-
jané se na dechovce dobře bavili. Amfiteá-
tr u Moravy v Jarošově byl naplněn do po-
slední židle. Dechová hudba Gloria zahrá-
la k poslechu i tanci. Dechové písně dopl-
nili známými melodiemi a pilotní hudba 
z westernu Tenkrát na západě potěšila 
každého v publiku. Odpolednem pro-
vázel moderátor a bavič Franta Uher, 
který Glorii doprovodil zpěvem. V zá-
věru programu se členové kapely vyfo-
tili se zájezdem ze Želechovic. 14. srp-
na 2011 se tamtéž uskutečnil koncert 
dechové hudby Šarovec. 4. září 2011 
se ještě uskuteční jeden koncert v Ja-
rošově s Mistříňankou. 

Velký dík patří slečně Janě Matůšo-
vé, která se o tato dechovková odpo-
ledne v Jarošově stará, děkujeme.

Dale plánujeme 1. září 2011 ve Zlíně 

besedu s herečkou Květou Fialovou a cim-
bálovkou.

To jsou naše zážitky a plány ještě do 
konce léta. 

Zdraví Vás Božena Patáková.
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PLACENÁ INZERCE

akce v obci
30. srpna, 4. října Svoz pLASTů

1. září
ZŠ Želechovice n. Dř.

zAháJEní škoLního roku

10. září MobILní Svoz oDpADu

říjen
Sokolovna Želechovice

DIvADELní přEDSTAvEní
buDE upřESněno

Marie Sábová 91 let
Věra Orlíková  91 let
Anděla Polášková 80 let
Anna Trunkátová 80 let
Marie Kudělková 80 let

Jiří Pawlus 80 let
Josef Chytil 75 let
Anna Vávrová 75 let
Jaroslav Paták 75 let
Jaromír Šťasta 70 let 

Marie Kučerová 70 let
Karel Coufalík 70 let 
Antonín Škoda 65 let
Věra Březíková 65 let
Alena Hurtová 65 let

jubilanti v naší obci červenec - srpen 2011

všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.


